
Besvarelse af spørgsmål nr. 133 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 14. juni 2005

Spørgsmål 133:
"Ministeren bedes kommentere vedlagte artikel fra Berlingske Tidende den 
31. maj 2005 ”Børnehospital skal løfte indsatsen for syge børn”.”

Svar:
Artiklen tager udgangspunkt i en kronik i Berlingske Tidende af 31. maj 
2005, hvor lederne af en række børneafdelinger foreslår, at der i forbindel-
se med den kommende hovedstadsregion etableres et børnehospital med 
én ledelse bestående af et større center etableret i relation til et højt specia-
liseret universitetshospital med to øvrige centre placeret hensigtsmæssigt i 
forhold til hinanden og det store center.

Jeg kan oplyse, at forfatterne bag kronikken har sendt kronikken og rappor-
ten ”Et Københavnsk Børnehospital”, oktober 2004, fra arbejdsgruppen af 
samme navn til min orientering.

I mit svar af dd. til forfatterne har jeg bemærket, at jeg er overbevist om, at 
etableringen af et samlet sygehusvæsen i hovedstadsregionen vil medvirke 
til at forbedre kvaliteten af diagnostik og behandling på regionens hospita-
ler, herunder også når det gælder behandlingen af børn.

Jeg har desuden bemærket, at jeg ikke kan foregribe det kommende re-
gionsråds drøftelse af, hvordan rådet ønsker at organisere sygehusvæse-
net i den kommende hovedstadsregion. Jeg har samtidig kvitteret for, at 
forfatterne bag rapporten har ydet et væsentligt bidrag til at kvalificere be-
slutningsgrundlaget forud for tilrettelæggelsen af den fremtidige sygehus-
struktur i hovedstadsområdet.
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